
PROTOKÓŁ NR XCII/2024 z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 26 kwietnia 2024 r. 

 
Obrady odbyły się w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana 
Głogowskiego 3/5. Obrady rozpoczęły się o godz. 14.07. 

 
W sesji udział wzięli: 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b do 
protokołu). 

2. Wiceprezydent Miasta – Artur Łakomiec 
3. Wiceprezydent Miasta – Krzysztof Kowalski 
4. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 
5. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 
Nieobecni radni: Artur Głąb, Daniel Strojny.  
 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 

quorum: 

 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dzień dobry Państwu! Otwieram 

dziewięćdziesiątą drugą (XCII) sesję Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Na 

podstawie listy obecności stwierdzam, że mamy wymagane kworum, by podejmować 

prawomocne uchwały. Proszę Państwa Radnych o zalogowanie się do systemu. 

Witam radnych Rady Miasta. Witam Panów Wiceprezydentów: Artura Łakomca i 

Krzysztofa Kowalskiego. Witam, Sekretarz Miasta Panią Annę Niedbałę i Skarbnika 

Miasta Pana Sławomira Kijaka, a także wszystkich Państwa, którzy jesteście z nami 

tu na sesji, a także internautów, którzy obserwują nasze obrady dzisiejsze online.  

Jak zwykle dwie klauzule informacyjne. Pierwsza, która dotyczy RODO, czyli ochrony 

danych osobowych. I tutaj pamiętamy na pewno o tym, ale dla przypomnienia, że 

jeśli podajemy swoje dane osobowe, to wiemy też, że są one ogólnodostępne, bo 

sesje są nagrywane i utrwalane są nasze obrady. Ale ponieważ jesteśmy osobami 

publicznymi, to zgoda od nas nie jest wymagana, by te dane były publicznie 

podawane. Natomiast jeśli Państwo w swoich wypowiedziach używacie: nazwisk, 

adresów osób innych osób trzecich, musicie pamiętać, że powinniście mieć ich 

zgodę, albo też nie używajcie nazwisk innych osób w swoich wypowiedziach.  

I jeszcze jedna informacja dotycząca tego, że wszystkie materiały są publikowane na 

stronach samorządu terytorialnego i one są przystosowane dla osób niesłyszących. 

Przechodzimy teraz do realizacji porządku obrad.  

 

Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek – Punkt II porządku obrad, to jest 

"Przedstawienie porządku". Czy są uwagi do zaproponowanego porządku? Proszę 

Pana Prezydenta o zabranie głosu.  
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Wiceprezydent Miasta - A. Łakomiec - Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Chciałbym zgłosić zmianę do punktu piątego, rzymskiego, "Podjęcie uchwały  

w sprawie", a które dotyczą projektów uchwał: podpunkt 7, to jest zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2024 rok. 

I tu nastąpi zmiana uzasadnienia. I podpunkt 8, to jest projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2024-2029, gdzie zmianie ulega załącznik numer 1 do projektu 

uchwały i nowe uzasadnienie do budżetu oraz nowy załącznik numer 1 Wieloletniej 

Prognozy Finansowej. Państwo Radni otrzymali na posiedzeniach komisji Rady 

Miasta przed sesją Rady Miasta. Dziękuję bardzo. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Szanowni Państwo! Pragnę Państwa 

poinformować, że 22 kwietnia bieżącego roku ukazał się tekst jednolity ustawy o 

samorządzie gminnym, w związku z czym we wszystkich projektach uchwał, czyli 

które dzisiaj będziemy podejmować w numerach od jeden do osiem – zamiast 

zapisu: "Dziennik Ustaw z roku 2023, pozycja 40 z późniejszymi zmianami", 

wpisujemy: "Dziennik Ustaw z roku 2024 pozycja 609." I tak będzie przy każdej 

uchwale, tak jak wspomniałam, od jeden do osiem.  

Ponadto chciałabym jeszcze wnieść do punktu piątego porządku obrad dwa projekty 

uchwał. Jeden projekt dotyczy pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia. I to byłby 

podpunkt 9. I drugi również, pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia, jako podpunkt 

10, punktu dziewiątego, punktu piątego porządku obrad.  

Pierwszy projekt dotyczy wniosków w sprawie przydzielenia i zamiany mieszkań  

w Zakładzie Usług Miejskich w Ostrowcu Świętokrzyskim, a drugi zareagowania na 

nieprawidłowości w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Oba wnioski 

rozpatrzyła Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. A my otrzymaliśmy również te 

projekty uchwał przed sesją albo w trakcie posiedzeń komisji.  

Czy są jeszcze inne propozycje do porządku obrad? Nie widzę.  

Wobec tego te zmiany, które wniósł Pan Prezydent nie wymagają naszego 

głosowania. Natomiast punkty, które dodatkowo wchodzą do porządku, wymagają 

głosowania przez nas.  

A więc, pierwszą, głosujemy pierwszy projekt uchwały, który będzie podpunktem 9.  

Kto jest za umieszczeniem w punkcie V porządku obrad, jako podpunktu 9 – projektu 

uchwały w sprawie pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia. Kto jest za, naciska 

przycisk i podnosi rękę? Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że punkt ten przyjęliśmy do 

porządku obrad jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie opowiedzieli się za umieszczeniem w pkt V porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia – jako podpunkt 

9 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - I kolejny punkt pozostawienia wniosku, 

również bez rozpatrzenia, jako podpunkt 10. Kto jest za wniesieniem tego podpunktu 

do porządku obrad, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto jest przeciw, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Proszę  

o oddanie głosu Państwa Radnych, bo nie wszyscy jeszcze oddali głos. A więc, 

również jednogłośnie przyjęliśmy i ten podpunkt do porządku obrad.  
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Radni RM jednogłośnie opowiedzieli się za umieszczeniem w pkt V porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia – jako podpunkt 

10 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - W takim razie przechodzimy do 

realizacji porządku obrad, mając już porządek zatwierdzony.  

 

Radni RM obradowali według następującego porządku obrad: 

 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie 
quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z 

dn. 30 stycznia 2024 r., 29 lutego 2024 r. i 25 marca 2024 r. 
IV. Stan realizacji inwestycji miejskich w 2024 r. i w latach kolejnych. 
V. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) nabycia prawa własności części nieruchomości, 
2) zbycia udziału w nieruchomości, 
3) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 

gruntowej, 
4) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 

gruntowej, 
5) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 

gruntowej, 
6) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024 – 2030, 
7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2024 r.,  
8) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2024-2029, 
9) pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia, 
10) pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia. 

 

VI. Sprawozdanie z prac Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 
kadencję 2018-2024. 

VII. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miasta. 
VIII. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach. 
IX. Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 20 lutego 2024 r. do 

15 kwietnia 2024 r. 
X. Sprawy różne (m.in. sprawozdania: z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski za okres od 1.01.2023 r. do 31.12.2023 r., z realizacji 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 
Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022 – 2027 za okres od 1.01.2023 r. do 
31.12.2023 r., z realizacji Gminnego Programu Wspierającego Rozwiązywanie 
Problemu Bezdomności w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 20221-2023 – za 
okres od 1.01.2023 r. do 31.12.2023 r., z realizacji Strategii Rozwiązywania 
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Problemów Społecznych Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2028 
– za okres od 1.01.2023 r. do 31.12.2023 r. oraz z realizacji Gminnego 
Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 – za okres od 1.01.2023 r. 
do 31.12.2023 r. oraz sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2023 r.). 

XI. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 

 

Ad III/Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

z dnia 30 stycznia 2024 r., 29 lutego 2024 r. i 25 marca 2024 r.: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Punkt III - "Przyjęcie protokołu, 

protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 30 stycznia,  

29 lutego i 25 marca br.". Protokoły były przesłane Państwu drogą mailową albo też 

mogliśmy się z nimi zapoznać w biurze Rady Miasta. Czy mają Państwo Radni uwagi 

do protokołów? Nie widzę.  

Wobec tego przechodzimy do głosowania protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 30 stycznia 2024 r. Kto jest za przyjęciem protokołu, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że przyjęliśmy protokół 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 30 stycznia 2024 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny protokół z sesji Rady Miasta z 

dnia 29 lutego 2024 r. Kto jest za przyjęciem protokołu, naciska przycisk i podnosi 

rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał naciska 

przycisk i podnosi rękę. Marku. Stwierdzam, że również i ten protokół przyjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 29 lutego 2024 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny protokół z dnia 25 marca 2024 r.  

i głosujemy. Kto jest za przyjęciem protokołu, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto 

jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że również i ten protokół przyjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 25 marca 2024 r. (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu). 
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Ad IV/Stan realizacji inwestycji miejskich w 2024 r. i w latach kolejnych: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Przechodzimy do punktu czwartego 

porządku obrad: "Stan realizacji inwestycji miejski, miejskich w roku 2024 i w latach 

kolejnych". Zgodnie z przyjętym Planem pracy na rok bieżący na pierwszy kwartał 

został właśnie zaplanowany ten punkt. Informacja (załącznik nr 7 do protokołu) 

była przedmiotem obrad Komisji Budżetu oraz Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 

Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie? Poproszę może w takim 

razie Pana Prezydenta. 

Wiceprezydent Miasta - A. Łakomiec - Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Pozwolicie Państwo, żeby bardziej uwypuklić to, co chcemy zaprezentować, pozwolę 

taką w miarę krótką prezentację sobie przedstawić Państwu.  

Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Stan realizacji inwestycji miejskich w 2024 

r. i w latach kolejnych będzie zaznaczony właśnie tymi trzema, trzema, jakby 

ikonkami, czyli: „planowana”, „w realizacji”, „zrealizowana”. Tak, że pierwszą, 

pierwszą taką inwestycją, o której chcę powiedzieć, jest to "Budowa drogi łączącej 

ulicę Jana Kilińskiego, z nowo wybudowanym łącznikiem ulicy Furmański z ulicą 

Chrzanowskiego", którego, niestety nie mogliśmy procedować" w nazwie" w ostatnim 

czasie, ze względu, że ustawa zabrania nam przed, przed wyborami trzy miesiące 

nie możemy nadawać nazw tych ulic. A wiem, że przedmiotem obrad właśnie komisji 

nazewnictwa, już jest propozycja dla Państwa, była przygotowana. Budowa tego 

łącznika - wartość zadania 7 422 582,21 zł. Była, polegała na tym, żeby była to 

przebudowa jezdni, budowa chodnika, budowa kanalizacji deszczowej, przede 

wszystkim oraz ścieżki rowerowej i oświetlenia. I zadania te zostały ukończone  

w styczniu 2024 r. Kolejną inwestycją były bliźniacze, równoległe do siebie ulice, 

ulica Kościuszki i Klimkiewiczowskiej na osiedlu Hutniczym. W marcu 2024 

mieszkańcy okolicznych tych ulic, ale też Ostrowca, którzy udają się między innymi 

do, w okolice Sądu Rejonowego naszego. Mogą cieszyć się nową właśnie inwestycją 

tych dwóch, remontu tych dwóch ulic, czyli przede wszystkim był to remont 

konstrukcji nawierzchni jezdni, remont chodników, zjazdów do posesji, oświetlenia 

ulicznego i te ulice równoległe ponad 330 m obie miały. Wartość zadania 2 494 000.  

I kolejna - remont ulicy Sienkiewicza w dwóch etapach na odcinku od skrzyżowania  

z ulicą Mickiewicza do ulicy Waryńskiego, wcześniej od ulicy Polnej do ulicy, tu jest 

jako całość przedstawiona, ale prace trwały w dwóch etapach, wykonane roboty 

budowlane polegające na remoncie jezdni, chodników, ścieżki rowerowej, oświetlenia 

oraz nasadzenia zieleni na poboczach. Wartość zadania prawie 9 mln zł. Kolejne 

zadanie, które mogliśmy zrealizować, to dla naszych mieszkańców, którzy są 

niepełnosprawni, gdzie zwiększenie dostępności dla osób właśnie ze szczególnymi 

potrzebami w budynkach użyteczności publicznej, czyli mówimy tu o przebudowie 

schodów, wymiana drzwi, montaż kurtyn powietrznych w budynku przy 

Świętokrzyskiej, czyli MOPS, oraz w przedszkolach trzech, w jedenastce,  

w Przedszkolu Publicznym Nr: 11, 12 i 19. Tutaj mamy na zdjęciach ulice Karola 

Szymanowskiego po prawej stronie przy szpitalu, gdzie też mogliśmy tutaj z projektu 

"Miasto Od Nowa" dostępny Ostrowiec, właśnie "Dostępność przestrzeni publicznej 

dla osób ze szczególnymi potrzebami" i tu również miejsce postojowe dla 

niepełnosprawnych, ale też gdzie mamy tutaj na zdjęciach nowe przejścia dla 

pieszych, między innymi przy ulicy Szymanowskiego, Armii Krajowej, M. Dąbrowskiej 
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i ulicy Wspólnej, gdzie takie newralgiczne właśnie to skrzyżowanie, które wielokrotnie 

były różnego rodzaju kolizje. Poprawione zostało, poprawione zostało 

bezpieczeństwo. No i taki duży bardzo projekt prawie 7 mln zł "Zadaszenie widowni 

amfiteatru w Parku Miejskim, gdzie prace polegały na robotach rozbiórkowych, roboty 

ziemne i fundamentowe, konstrukcji żelbetonowych właśnie pod tą konstrukcję 

stalową. Różnego rodzaju zasypki, no i przede wszystkim to, co najbardziej 

efektowne montaż membrany i roboty dodatkowe. Oczywiście nawierzchnię 

utwardzano, wokół zieleń, no i roboty elektryczne. I termin był, oddana ta inwestycja 

w lutym 2024. To, na czym nam wszystkim chyba zależy, to mówimy tu o terenach 

inwestycyjnych. Etap pierwszy na te inwestycje, tak jak już mówię, firmy czekały od 

kilkunastu lat. Mamy do dyspozycji nowoczesny dojazd do trzeciej bramy "Celsy" 

Huty Ostrowiec. Poprawiamy dojazd do istniejących, innych firm wzdłuż właśnie tej 

drogi. I oczywiście przy okazji to, co też nas bardzo interesuje otworzenie tych 

terenów inwestycyjnych, to jest około 10 ha. W etapie drugim, będziemy tu mieli to, 

co dostaliśmy na jesieni w ubiegłym roku - 67,5 mln. Inwestycja warta ponad 70 mln. 

Rozpoczęcie prac projektowych w czerwcu, za już, za 1,5 miesiąca będziemy 

rozpoczynać prace projektowe, zagwarantowanie właśnie finansowe budowy dróg  

w tej wysokości, o której mówiłem. Otworzenie terenów inwestycyjnych dla dużego 

biznesu. Łącznie będzie to około 20 ha. I pierwszy etap jest zrealizowany. Drugi 

oczywiście będziemy od czerwca realizować. Również przebudowa infrastruktury 

drogowej. To jest w realizacji właśnie, przebudowa jezdni - ulica: Wronia, Browarna, 

Spółdzielcza i ulica Szkolna. Tutaj mamy po lewej stronie ulicę Wronią oraz drogi 

właśnie już w mapie na żółto zaznaczone, które będą realizowane. Już wymiana i 

nawierzchni, i infrastruktury towarzyszącej. Przebudowa dróg gminnych: Rozległa, 

Prosta, Mała - remont nawierzchni jezdni i remont studni, wypustów kanalizacji 

deszczowej. Tu mamy termin realizacji, tu mamy błąd, znaczy mówimy o, znaczy o 

dokumentacji, a tu mamy mały błąd w realizacji, w 2024 r. wartość zadania ponad  

1 300 000 zł. I to będziemy właśnie realizować w okolicy tych, tych ulic. Tu ulica: 

Niska, Różana, Wiejska, Śliska - to są zdjęcia dosłownie, dzisiaj mamy piątek - ze 

środy po prawej stronie. Tak, że tu wypada przeprosić mieszkańców za te 

niedogodności, ale tak jak tu wszyscy wiedzą, żeby można było już w odpowiednim 

standardzie, standardzie przeprowadzić takie inwestycje, no niestety, musimy trochę 

tych utrudnień po prostu w czasie przysporzyć. Tak, że przebudowa jezdni, 

przebudowa kanalizacji deszczowej, chodnika i oświetlenia, całkowicie nowa jakość 

tych ulic w obrębie właśnie na osiedlu "Ludwików". Przebudowa gminnych dróg. Ulica 

Szpitalna, która się już realizuje. Tu po prawej stronie mamy. Jak tylko ulica 

Szpitalna, zakończy się ta inwestycja, czyli remont jezdni, przebudowa kanalizacji 

deszczowej, chodnika, oświetlenia i doświetlenie przejść dla pieszych, będą robione 

prace przy ulicy Szymanowskiego. W tej chwili jest budowany chodnik i ścieżka 

rowerowa przy Szymanowskiego, żeby ruch kołowy nie był zamknięty w tym 

newralgicznym dla zdrowia, przede wszystkim i często życia przy szpitalu zamknięty, 

i te objazdy, żeby nie utrudniały dojazdu do szpitala. A także, jeżeli ulica Szpitalna 

zostanie wykonana, ulica Szymanowskiego wchodzi do realizacji. Nawierzchnia ulicy. 

Kolejne inwestycje, to łącznie już pozwoliłem sobie tu przedstawić Państwu: 

przebudowy chodników i ścieżek rowerowych, między innymi właśnie to, co w tej 

chwili się dzieje: ulica Szymanowskiego, ulica Grzybowa, Kraszewskiego, Ogrodowa. 

Tu mamy zdjęcie ulicy Denkowskiej. Miodowa, Graniczna i ulica Dunalka. Łącznie 
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ponad 6000 m bieżących. Termin realizacji, październik 2024, wartość zadania 

ponad 6,5 mln zł. I to, czym możemy się szczycić, można powiedzieć w całej Polsce, 

bo przyjeżdżają do nas w firmy z całej Polski, oglądając naszą bazę i przede 

wszystkim ekologiczny transport miejski. Wartość inwestycji 110 mln. 32 autobusy 

elektryczne, hybrydowe, diesel. Baza MZK wybudowana od podstaw wraz  

z infrastrukturą, ale też to, co przed nami, znaczy to, co już w Ostrowcu już za nami, 

ale też po części przed nami - wiaty przystankowe i dynamiczny system informacji 

pasażerskiej. Tak, że opracowania projektowe, które pozwolą mieszkańcom bardzo 

newralgicznych miejsc, tak jak ulica Las Rzeczki, od wielu, wielu lat upominających 

się właśnie o ten stan nawierzchni. Niestety, sprawy własnościowe nie pozwalały na 

takie inwestycje. W tej chwili właśnie już są opracowania projektowe ulicy Leśny 

Zakątek, Milewskiego, Nowe Piaski, Sadowa i właśnie to, co o czym mówiłem, Las 

Rzeczki, wartość łączna tych zadań to jest ponad pół miliona złotych i termin 

realizacji tych, wykonania tych prac projektowych przełom roku 2024-2025. Kolejne 

takie newralgiczne inwestycje właśnie w tych okolicach, mówimy tu o osiedlu Gutwin. 

Mówimy o ulicy Zwierzynieckiej, ulicy Miodowej, która zepnie nam ulicę Iłżecką  

z ulicą właśnie poprzez Miodową, Siennieńską. Przede wszystkim ulica 

Zwierzyniecka, która pozwoli nam na realizację właśnie tam dwóch zbiorników 

retencyjnych, gdzie właśnie te wody opadowe, pozwoli nam na projektowanie 

sąsiednich ulic. W tej chwili już projekt oczywiście jest. Postępowania przetargowe  

w trzecim kwartale. Ulica Zwierzyniecka jest już na liście podstawowej. Mówimy też  

o ulicy Północnej, Miodowej, Borowikowej i ulicy Leszka Bugaja. Szacowana wartość 

tych wszystkich zadań 20, ponad 27 mln zł. Kolejne opracowanie dokumentacji, 

mówimy o ulicy: Koralowej, Szafirowej, Stawki Denkowskie. Bardzo ciekawy projekt 

urbanistyczny sprzed wielu, wielu lat. W tej chwili, żeby to wykonać, musimy też 

infrastrukturę zrobić. Infrastrukturę i kanalizację, i praktycznie drogową, przede 

wszystkim. Ale żeby drogową zrobić, musimy też wykonać pozostałe uzbrojenia. 

Więc rozbudowa ulic: Malinowej, Jarzębinowej i Leśnej. Budowa przedłużenia ulicy 

Chrzanowskiego do ulicy Kilińskiego i ulicy Samsonowicza. Czyli mówimy tu o tak 

zwanej "małej obwodnicy Denkowa", też zapomnianej i ciekawy pomysł, żeby 

odciążyć właśnie Rynek Denkowski i całą ul. Ostrowiecką. I tu wartość tych zadań to 

jest 1 150 000. Mówimy oczywiście o opracowaniu dokumentacji i w drugim kwartale 

będzie, będą postępowania przetargowe i będziemy mogli właśnie przystępować do 

prac. Łącznik ulicy Polnej, czyli to, co teraz widzimy przy okazji budowy, rozbudowy 

754, czyli, czyli często mieszkańcy sobie skracają. Właśnie brakujący ten łącznik, 

tutaj wzdłuż marketu "Biedronka", łączący właśnie tą nową ulicę z ulicą Denkowską. 

Ulicę Polną z ulicą Denkowską w pełnej infrastrukturze, czyli budowa jezdni  

i chodnika, ścieżki rowerowej, kanalizacji deszczowej i oświetlenia. I układ 

komunikacyjny w tym miejscu będzie już praktycznie w 100 % gotowy. Wartość 

szacowana, wartość tego zadania 3 100 000 zł. Na przełomie roku, roku 2024-25 

będzie wykonywane. Kolejny etap. Właśnie to, o czym mówiłem, czyli piąty etap, to 

będzie transport, elektromobilności naszej w Ostrowcu Świętokrzyskim. Będzie 

dostawa trzech sztuk fabrycznie nowych autobusów elektrycznych. Jeszcze 

krótszych od tych, które za chwilę w poniedziałek już wyjadą na ulice naszego 

miasta, tych nowych Yutong’ów. Tak, że będzie kolejne trzy sztuki krótszych 

autobusów elektrycznych. Rozbudowa przede wszystkim Systemu Dynamicznej 

Informacji Pasażerskiej o 36 nowych tablic i nowe wiaty przystankowe. Wartość 
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zadania 16 150 000 zł. Budowa Instalacji OZE w 13 lokalizacjach. To jest drugi etap, 

który kończymy w czerwcu w tym roku. Tu możemy zobaczyć, w jakich instytucjach 

będziemy mogli cieszyć się właśnie tańszą energią. I między innymi publiczne szkoły, 

dalszy ciąg oczywiście z pierwszego etapu, ale też proszę zwrócić uwagę Zakład 

Usług Miejskich, Centrum Aktywności Obywatelskiej, Miejski Zakład Komunikacji. 

Tam jest bardzo ważny właśnie element ze względu właśnie na doładowania 

autobusów elektrycznych. Miejski Zakład Komunikacji to, o czym mówię, ale przede 

wszystkim energochłonne ujęcia wody Miejskich Wodociągów i Kanalizacji oraz 

oczyszczalnia ścieków przy ulicy Mostowej. Oczywiście trzy zadania zwycięskie  

z realizacji Budżetu Obywatelskiego, też w tym roku sierpień 2024 – budowa 

"miasteczka ruchu drogowego" w osiedlu Koszary, tężnie solankowe na osiedlach 

Ogrody i Stawki. I tu zwrócić uwagę na to, że przy osiedlu Stawki powstanie również 

"park kieszonkowy". Zagospodarowanie tego starego asfaltowego boiska. Wartość 

tych zadań to jest, macie Państwo przedstawione, oraz zagospodarowanie terenu 

przy stawie w Częstocicach. Termin realizacji w tym roku budżetowym. Oczywiście 

chciałbym powiedzieć, że Budżet Obywatelski na ten 2025 rok, a o który możemy 

aplikować w 2019, w 2024. A 19 maja kończy się okres złożenia tych wniosków, 

aplikacji. Możemy w trzech wersjach zgłaszać te wnioski, czyli mówimy tutaj o tym,  

o którym najbardziej zachęcamy, czyli mówimy tu o przede wszystkim o platformie.  

O platformie, która jest dedykowana, "Portalu Mieszkańca", który jest dedykowany 

temu. Ale też możemy w sposób tradycyjny, czyli możemy przyjść do Urzędu i taki 

wniosek złożyć, ale też możemy listownie przesłać. W tym roku Państwo 

zdecydowaliście również, że do dyspozycji mieszkańców jest w tym roku  

1 111 111 zł, czyli jest o co walczyć. Jeden projekt może - nie może przekraczać  

444 444 zł. Mówimy tu o projekcie inwestycyjnym, to jest wypadkowa, oczywiście 

procentów z tych środków, które na całość jest przeznaczone. I serdecznie z tego 

miejsca zachęcam wszystkich, którzy nas oglądają, czy Państwa jako radnych, żeby 

rozpropagować właśnie ten projekt i do 19 maja możemy zgłaszać. Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych, jest w realizacji. Będzie wyposażony 

właśnie - ta przestrzeń, w budynek administracyjny, budynki garażowe  

i gospodarcze, boksy do magazynowania, rampa rozładunkowa oraz waga. 

Przyłącza wody i energii. Zbiornik właśnie na deszczówkę, instalacja fotowoltaiczna, 

wiata edukacyjna oraz przede wszystkim sprzęt o wartości ponad 5 mln zł., a całość, 

wartość zadania jest ponad 18 mln zł. To, co nasza młodzież i dzieci oczekują od 

dawna, czyli mówimy tu o dwóch, budowa boisk przy Szkole Podstawowej nr 1. Ja tu 

jeszcze dołożę, o takiej hali zadaszonej, boiska zadaszonego lekką konstrukcją, ale 

też przy Szkole Podstawowej nr 5 oraz boiska wielofunkcyjnego przy ulicy 

Sikorskiego. Zadania te obejmuje właśnie, będzie boisko wielofunkcyjne do gry  

w piłkę nożną, koszykówkę, piłkę ręczną, siatkówkę oraz tenis ziemny. I w tym 

momencie są przy Szkole Podstawowej nr 1 jest w realizacji, a przy ulicy Sikorskiego 

dokumentacja zadania projektowe jak tylko się zakończą, będziemy już realizować. 

Oczywiście cała infrastruktura przy ulicy Sikorskiego zostanie zmieniona. Będą, poza 

boiskiem będą ciągi piesze, zieleńce, obiekty małej architektury, mini kosze na 

śmieci, stojaki rowerowe. Tak, że tu ten obraz dość znacznie ulegnie poprawie. Co 

do zagospodarowania terenu ośrodka wypoczynkowego "Gutwin". Jesteśmy w 

realizacji. Termin realizacji 2025-2027. Dzięki, dzięki właśnie Państwa i tutaj głosowi 

też, mogliśmy poprzez "Portal Mieszkańca" wyrazić swoją, swoją aprobatę, czy 
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dezaprobatę. Oczywiście wszystkie powtarzające się tu uwagi wzięliśmy pod 

rozwagę i zostanie to wprowadzone w trakcie prac projektowych. I zakres 

przedsięwzięcia obejmuje rewitalizację, zwiększenia atrakcyjności turystycznej  

w zakresie zagospodarowania terenów ośrodka. Chce przypomnieć, że środki te są 

dedykowane po części Miejskich z w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego, 

więc szacowana wartość tego zadania jest około 67, ponad 67 mln. Oczywiście 

całkowita zmiana infrastruktury uzewnętrznienie tego, co jest piękne na "Gutwinie". 

Jestem przekonany, że już po całej inwestycji będziemy wszyscy z tego i zadowoleni, 

i dumni. To, co jest nowe i wielokrotnie na tych sesjach szczególnie 

podsumowujących kolejny rok Państwa i kadencji też było podnoszone tutaj  

w interpelacjach - utworzenie żłobka miejskiego. Opracowanie, w tej chwili jest  

w realizacji opracowanie dokumentacji projektowej. Jesteśmy w tak zwanym 

programie "Maluch plus". Termin realizacji dokumentacji projektowej to jest czerwiec 

2024. Budynek ten, który widzimy po lewej stronie, jest to budynek przy Szkole 

Podstawowej nr 7 na os. "Pułanki", który jest nie w pełni wykorzystany, a będzie na 

pewno, będą mogli korzystać z tego młodzi rodzice, w związku z tym, że tam będzie 

zlokalizowany właśnie ten żłobek. Wartość zadania na tą chwilę prac budowlanych, 

oczywiście, ponad 5 mln zł. Kolejne, kolejne - modernizacja budynku Urzędu Stanu 

Cywilnego. W tej chwili jest opracowany program funkcjonalno-użytkowy. Termin 

realizacji czerwiec 2024, wartość zadania będzie ponad 74 000, to jest sam program 

funkcjonalno-użytkowy, ale wartość prac budowlanych ponad 11 mln zł. Łącznie 

oczywiście to jest z kanalizacją, bo to jest w jednym projekcie - remont budynku 

Urzędu Stanu Cywilnego wraz z kanalizacją przy ulicy Rudzkiej. Co do 

mieszkalnictwa, Osadowa 5. Postępowanie przetargowe, drugi kwartał 2024, 

szacowana wartość zadania 6 mln zł. Dostaliśmy już, znaczy wniosek, który 

złożyliśmy do Banku Gospodarstwa Krajowego został pozytywnie, przeszedł 

pozytywnie weryfikację, więc czekamy tylko na środki. W tej chwili ten budynek tak 

wygląda. Mamy przykład bliźniaczego budynku Osadowej 6, więc do tych 

standardów będziemy dążyć. Ulica Parkowa. Będziemy - przebudowa  

i termomodernizacja budynku mieszkalnego wielorodzinnego z wewnętrznymi  

i zewnętrznymi instalacjami wraz z budową przyłączy wody, kanalizacji sanitarnej, 

kanalizacji deszczowej oraz zagospodarowanie terenu obiektu. Przebudowa jednego 

bloku, ale chcę też podkreślić, że budowa dwóch bloków. Czyli łącznie około 95 

mieszkań powstanie w tym terenie, tak jak już wcześniej powiedziałem, będzie to 

całkowita zmiana tego miejsca. Łącznie właśnie z zagospodarowaniem tego terenu  

z infrastrukturą komunikacyjną. Kolejny, kolejne - budowa trzech budynków 

mieszkalnych przy ulicy Hubalczyków. To jest 90 mieszkań. Wartość zadania to 34, 

ponad 34 mln wnioskowane dofinansowanie wynosi 26, ale możemy i oczywiście 

staramy się także o dodatkowe dofinansowanie wynoszące prawie 3,5 mln zł. Będą 

to mieszkania nisko czynszowe i to już się dzieje, ze względu na to, za chwilę będzie 

się już działo, ze względu na to, że również wniosek, który złożyliśmy do Banku 

Gospodarstwa Krajowego, uzyskał pozytywną weryfikację. Jesteśmy w kolejce 

właśnie do środków. Kolejne, kolejne - przebudowa i zagospodarowanie terenu 

Rynku - znaczy terenu publicznego części działek położonych właśnie przy Rynku  

z elementami małej architektury oraz budowy budynku z przeznaczeniem na 

integrację lokalnej społeczności. I tu wartość zadania ponad 20 mln zł. Postępowania 

przetargowe, to jest trzeci kwartał. To będzie pierwszy etap tego zadania, więc 
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będziemy już od września 2024 roku, już działać. Kolejny, kolejny etap to już myślimy  

o modernizacji Centrum Aktywności Obywatelskiej wraz z przebudową windy oraz 

zagospodarowaniem terenu. Termin realizacji na lata 2024-2027. Tu będziemy starali 

się - ponad 20 mln szacowana wartość. I tu będziemy starali się, między innymi, na 

to zadanie ze środków z funduszy szwajcarskich. Więc jest duża szansa poprzez to, 

że mamy dość dobre doświadczenie z funduszy norweskich, a te procedury są 

bliźniacze, więc myślę, że również będziemy, będziemy na pewno aplikować, ale też 

będziemy, że odzyskamy właśnie refundację na ten cel. Tak, że z mojej strony to 

wszystko.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby w tym punkcie porządku obrad zabrać głos? Nie widzę.  

 

Ad V/Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Wobec tego przechodzimy do punktu 

piątego porządku obrad "Podjęcie uchwał w sprawach". Jako pierwszy projekt 

uchwały dotyczący nabycia prawa własności części nieruchomości Skarbu 

Państwa będących w użytkowaniu wieczystym Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

położonej przy ulicy Jana Samsonowicza. Projekt uchwały był opiniowany przez 

Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Panie Przewodniczący o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik - Pani 

Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały dotyczącej nabycia prawa własności części nieruchomości Skarbu Państwa, 

będącej w użytkowaniu wieczystym Gminy Ostrowiec Świętokrzyski, położonej przy 

ulicy Jana Samsonowicza.  

Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie nabycia prawa własności części 
nieruchomości (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr XCII/41/2024 - załącznik nr 9 do protokołu.  

 

2) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały w sprawie 

zbycia udziału w nieruchomości. Projekt był również opiniowany przez Komisję 

Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik - Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie zbycia udziałów w nieruchomości. Kto jest za podjęciem uchwały, 

naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę.  
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I kto się wstrzymał naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę tę 

również podjęliśmy jednogłośnie.  

 
Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie zbycia udziału w nieruchomości 
(imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 
 
Patrz uchwała Nr XCII/42/2024 - załącznik nr 11 do protokołu.  
 

3) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 

gruntowej o powierzchni około 146 m² położonej przy ulicy Fryderyka Chopina. 

Projekt uchwały był również przedmiotem opiniowania przez Komisję Strategii  

i Rozwoju Miasta. Proszę Panie Przewodniczący o pinię komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik - Komisja 

pozytywnie zaopiniowała wspomniany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały dotyczący 

wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości gruntowej 

położonej przy ulicy Fryderyka Chopina o powierzchni około 146 m². Kto jest za 

podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 

przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę tę również podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości gruntowej (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu).  
 

Patrz uchwała Nr XCII/43/2024 - załącznik nr 13 do protokołu.  

 

4) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 

gruntowej o powierzchni 74 m kwadratowe położonej przy ulicy Gościniec. Również 

był ten projekt uchwały opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę 

Przewodniczącego Komisji o zabranie głosu.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K.Stelmasik - Pani 

Przewodnicząca! Komisja oczywiście pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy w tym punkcie porządku obrad 

Państwo Radni chcieliby zabrać głos? Wobec tego przechodzimy do głosowania 

projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowego wynajęcie części 

nieruchomości gruntowej o powierzchni 74 m kwadratowe położonej przy ulicy 

Gościniec. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 

przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę tę również podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości gruntowej (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu).  
 

Patrz uchwała Nr XCII/44/2024 - załącznik nr 15 do protokołu.  

 

5) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 

gruntowej o powierzchni około 30 m² położonej przy ulicy Starokunowskiej. Projekt 

również był opiniowany przez Komisję Strategii i Rozwoju Miasta. Proszę więc  

o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K.Stelmasik - Komisja 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy tu Państwo Radni w tym punkcie 

chcieliby zabrać głos? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania nad 

projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części 

nieruchomości gruntowej o powierzchni 30 m² położonej przy ulicy Starokunowskiej. 

Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, 

naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości gruntowej (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu).  
 
Patrz uchwała Nr XCII/45/2024 - załącznik nr 17 do protokołu.  

 
6) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały w sprawie 

przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony 

Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030. Projekt uchwały był 

opiniowany przez Komisję Samorządową oraz Komisję do spraw Rodziny. Proszę 

Przewodniczących o przedstawienie opinii poszczególnych komisji. Jako pierwszy 

zabierze głos Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej - K. Kutryba - Pani Przewodnicząca! Komisja 

Samorządowa pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Proszę Przewodniczącego Komisji do 

spraw Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny - M. Giemza - Pani Przewodnicząca! Komisja 

do spraw Rodziny, również pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy Domowej na lata 2024-2030. Kto 

jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska 

przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. 

Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  
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Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej i Ochrony Osób Doznających Przemocy 
Domowej na lata 2024 – 2030 (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 
do protokołu). 
 

Patrz uchwała Nr XCII/46/2024 - załącznik nr 19 do protokołu.  

 

7) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na rok 

2024. Projekt uchwały był opiniowany przez Komisję Budżetu. Proszę 

Przewodniczącego o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu - A. Pałka - Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Proszę Radny Marcin Marzec.  

Radny M. Marzec - Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka 

Rado! Szanowni Państwo! Mam dwa pytania. Dotyczą uzasadnienia, a konkretnie pkt 

4 i 5. Pierwszy, dotyczy zmniejszenia o kwotę około 1,5 mln zł. - już tam nie będę 

podawał szczegółowo "Planu wydatków przewidzianych na realizację zadania, pod 

tytułem "Utworzenie, udostępnienie terenów inwestycyjnych w Ostrowcu ze względu 

na aktualizację sposobu finansowania." Chciałbym dopytać, co to w praktyce 

oznacza? Bo trochę nie ukrywam, że akurat tereny inwestycyjne, to gdzieś temat mi 

bardzo bliski i ważny, i myślę, że dla większości, no wszystkich z nas. I proszę mnie 

uspokoić, że, że tak powiem zabieramy te 1,5 mln. Czy właśnie, na czym polega ów 

aktualizacja owego sposobu finansowania?  

A drugie pytanie dotyczy punktu piątego uzasadnienia. Mianowicie, zwiększenia  

o kwotę 60 000 zł środków na opracowanie Strategii Terytorialnej i Planów 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej Miast Północy, w związku z koniecznością 

aktualizacji Strategii. I teraz pytanie, ja rozumiem, że my jesteśmy liderem tego 

całego tej, tej osi Miast Północy. Pytanie, czy to tylko my, jako samorząd ponosimy 

koszty, czy pozostałe miasta wchodzące, pozostałe samorządy wchodzące w skład 

tego porozumienia, również partycypują w tych kosztach? Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. Czy Państwo Radni mają 

jeszcze pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. W takim razie proszę  

o wyjaśnienie.  

Wiceprezydent Miasta - A. Łakomiec - Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Co 

do pierwszego pytania, mówimy o aktualizacji sposobu finansowania. Ale oddałbym 

może głos Panu Skarbnikowi.  

Skarbnik Miasta - S. Kijak - Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! W przypadku 

terenów inwestycyjnych, jakby całe zadanie jest zabezpieczone. Tam umowę  

w zasadzie kończymy realizować, ale w styczniu była, była informacja, że może te 

roboty będą dużo wcześniej zaplanowane niż, niż się potoczyły, dlatego 

zdublowaliśmy tak naprawdę plan na tej inwestycji o te 1,5 mln zł. Teraz wiemy, że 

już rozstrzygnęliśmy przetarg na kredyt. Ten kredyt dzisiaj w zasadzie jest 

rozstrzygnięty. Ten kredyt uzyskamy. Dlatego te środki, które były jakby zdublowane 

na tym zadaniu możemy przeznaczyć na inne cele. I stąd jest to zadanie. Tak, że to 

zadanie w pełni jest zabezpieczone w budżecie. Był zdwojony plan. Teraz to 
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zdwojenie usuwamy, żeby przeznaczyć te środki na inny cel – tak, jak jest w 

uzasadnieniu. Co do opracowania tej strategii, to może też od razu odpowiem. Każda 

z gmin ponosi ciężar tego, tej aktualizacji. My w swojej części właśnie te 60 000 

dodatkowe potrzebujemy na, na aktualizację tej strategii. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają jeszcze 

pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego głosujemy projekt uchwały 

zmieniający uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

na rok 2024. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 

przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i 

podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2024 r. (imienny wykaz głosowania 
stanowi załącznik nr 20  do protokołu).  
 

Patrz uchwała Nr XCII/47/2024 - załącznik nr 21 do protokołu.  

 

8) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały zmieniający 

uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na lata 2024-2029. Projekt oczywiście był opiniowany przez 

Komisję Budżetu. Proszę Panie Przewodniczący o podanie nam opinii komisji.  

Przewodniczący Komisji Budżetu - A. Pałka - Pani Przewodnicząca! Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2024-2029. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska 

przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się 

wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę podjęliśmy 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2024-2029 (imienny 

wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu).  

 

Patrz uchwała Nr XCII/48/2024 - załącznik nr 23 do protokołu.  

 

9) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały, dzisiaj 

wniesiony na sesję, w sprawie pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia, wniosek 

w sprawie przydzielania i zamiany mieszkań w Zakładzie Usług Miejskich  

w Ostrowcu Świętokrzyskim. Projekt był opiniowany przez Komisję Samorządową  

i Komisją ds. Rodziny. Proszę Przewodniczących o zabranie głosu. Jako pierwszy 

zabierze głos Przewodniczący Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej - K. Kutryba - Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - I Przewodniczący Komisji ds. Rodziny!  
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Przewodniczący Komisji ds. Rodziny - M. Giemza - Pani Przewodnicząca! Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Czy Państwo Radni mają pytania do 

projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu 

uchwały w sprawie pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia. Kto jest za podjęciem 

uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest przeciw, naciska przycisk i podnosi 

rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk i podnosi rękę. Stwierdzam, że uchwałę 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia (imienny wykaz głosowania stanowi 

załącznik nr 24 do protokołu).  

 

Patrz uchwała Nr XCII/49/2024 - załącznik nr 25 do protokołu.  

 

10) Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kolejny projekt uchwały w sprawie 

pozostawienia wniosku bez rozpatrzenia. Wniosek dotyczy zareagowania na 

nieprawidłowości w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Projekt był 

opiniowany również przez dwie komisje, czyli Samorządową i do spraw Rodziny. 

Proszę o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Samorządowej.  

Przewodniczący Komisji Samorządowej - K. Kutryba - Komisja Samorządowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - I Komisja ds. Rodziny.  

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny - M. Giemza - Pani Przewodnicząca! Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały. Dziękuję. Czy 

Państwo Radni mają pytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. Wobec tego 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie pozostawienia wniosku bez 

rozpatrzenia. Kto jest za podjęciem uchwały, naciska przycisk i podnosi rękę. Kto jest 

przeciw, naciska przycisk i podnosi rękę. I kto się wstrzymał, naciska przycisk  

i podnosi rękę. Stwierdzam, że również i tę uchwałę podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie pozostawienia wniosku bez 

rozpatrzenia (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu). 

 

Patrz uchwała Nr XCII/50/2024 - załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek  - W tym momencie zakończyliśmy już 

realizację punktu piątego porządku obrad.  

 

 

Ad VI/Sprawozdanie z prac Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za 

kadencję 2018 – 2024 (załącznik nr 28 do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Przechodzimy do punktu szóstego 

"Sprawozdanie z prac Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego za kadencją 2018-

2024". Czy Państwo Radni, do tego punktu, mają pytania bądź uwagi? Nie widzę.  
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Ad VII/Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miasta: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek  - Wobec tego przechodzimy do punktu 

siódmego "Informacja z analizy oświadczeń majątkowych radnych Rady Miasta". 

Również w materiałach na sesję otrzymaliśmy taką informację (załącznik nr 29 do 

protokołu). Czy do tego punktu porządku obrad mają Państwo pytania? Nie widzę.  

 

 

Ad IX/Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek  - W takim razie przechodzimy do punktu 

ósmego "Informacja Przewodniczącej Rady Miasta o złożonych interpelacjach".  

A więc tak, w okresie od 29 lutego do 25 kwietnia zgłoszono 13 interpelacji. 

Wszystkie interpelacje zostały opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Miasta, jak też zostały przekazane Prezydentowi Miasta, celem nadania im 

dalszego biegu. Te interpelacje złożyli następujący radni: Radny Marek Giemza – 4 

interpelacje, Radna Irena Renduda-Dudek – 2 interpelacje. Klub Radnych "PiS" – 1 

interpelacja. Radna Joanna Pikus – 4 interpelacje i Radny Kamil Kutryba – 2 

interpelacje. To tyle informacyjnie.  

 

 

Ad X/Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 20 lutego 2024 r. do 

15 kwietnia 2024 r. (załącznik nr 30 do protokołu): 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek  - W takim razie przechodzimy do punktu, 

do punktu siódmego "Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta za okres od 20 lutego 

2024 do 15 kwietnia 2024". Czy do tego materiału Państwo mają pytania bądź 

uwagi? Nie widzę.  

 

 

Ad XI/Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - W takim razie przechodzimy do "Spraw 

różnych". I tutaj tak, otrzymaliśmy w formie elektronicznej następujące sprawozdania: 

z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy Domowej 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. 

(załącznik nr 31 do protokołu), następnie z realizacji Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 

lata 2022-2027 za okres również od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. 

(załącznik nr 32 do protokołu), z realizacji Gminnego Programu Wspierającego 

Rozwiązywanie Problemu Bezdomności w Ostrowcu Świętokrzyskim na lata 2021-

2023 za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 2023 r. (załącznik nr 33 do 

protokołu), z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022-2028 za okres również od 1 stycznia 2023 r. do 

31 grudnia 2023 r. (załącznik nr 34 do protokołu) i z realizacji Gminnego Programu 
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Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 za okres od 1 stycznia 2023 r. do 31 grudnia 

2023 r. (załącznik nr 35 do protokołu) oraz sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Gminy Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami pozarządowymi i innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w roku 2023 (załącznik 

nr 36 do protokołu). I te wszystkie materiały, które przed chwilą wymieniłam były 

przedmiotem obrad Komisji ds. Rodziny i Komisji Samorządowej. Czy Państwo Radni 

mają pytania do tych materiałów? Proszę Radny Marcin Marzec.  

Radny M. Marzec - Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panowie Prezydenci! Wysoka 

Rado! Szanowni Państwo i Internauci! Mam dwa takie pytania dotyczące 

sprawozdania z realizacji Programu współpracy Gminy z organizacjami 

pozarządowymi. Pierwsze dotyczy takiej oto kwestii. Mianowicie, czytamy na 

pierwszej stronie tego, tego sprawozdania, "iż niektóre z organizacji deklarowały 

wkład własny, finansowy lub osobowy w postaci wolontariatu lub pracy społecznej 

członków stowarzyszenia, co obniżyło koszty wykonania poszczególnych zadań oraz 

przyczyniły się do aktywizacji mieszkańców naszego miasta". Zgadza się, natomiast 

są takie programy, domniemuję, że tu oczywiście chodzi o środki, to znaczy - 

domniemuję, no to jest pewne, że chodzi o środki z naszej, jak gdyby z naszego 

budżetu realizowane w trybie, w trybie ustawy o pożytku publicznego  

i o wolontariacie. Natomiast są takie źródła finansowania, w których trzeba ten wkład 

finansowy pokazywać faktycznie w gotówce. I tutaj chciałbym zaapelować do, do 

Pana Prezydenta, do przyszłych, do przyszłych radnych obecnych na tej sali, do 

przyszłych, którzy jeszcze nie są, a zostaną zaprzysiężeni, o to, żeby pochylić się 

nad takim tematem, jakim jest Fundusz Wkładów Finansowych. Nie będę bardzo 

rozwijał tej, tej myśli na czym to polega. Służę oczywiście swoją pomocą, gdyby ktoś 

chciał zgłębić ten temat. Chodzi z grubsza o to, żeby wyasygnować pewną pulę 

pieniędzy po to, żeby organizacjom ułatwić sięganie po absorpcję, jak gdyby środków 

zewnętrznych, głównie ze środków Unii Europejskiej albo programów centralnych 

takich, jakimi dysponuje na przykład Narodowy Instytut Wolności, Program Funduszu 

Inicjatyw Obywatelskich, i tak dalej. Tam trzeba czasami jednak pokazać wkład 

stricte finansowy i taki fundusz mógłby ułatwić organizacjom pozyskiwanie środków 

dla naszego miasta na realizację projektów społecznych. Więc myślę, że warta jest to 

inicjatywa rozpatrzenia.  

I druga kwestia, takie oto spostrzeżenie statystyczne. Mianowicie, proszę zauważyć, 

że ogólna kwota zawartych umów przez Gminę Ostrowiec na działalność pożytku 

publicznego w całym 2023 r. wyniosła niespełna 1 900 000 zł. Porównując te wydatki 

do kwoty bieżącego budżetu, obliczyłem sobie szybko, że jest to około 0,45%. 

Natomiast co ciekawe też, i policzyłem sobie Budżet Obywatelski szybko, to 1 111 

000, o którym tu Pan Prezydent mówił, stanowi 0,26 naszego budżetu. Chciałbym 

zaapelować, żebyśmy powoli, jak gdyby myśleli o tym, żeby gdzieś dochodzić do 

trochę wyższych tych kwot. Wydaje mi się, że, że spokojnie na działalność pożytku 

publicznego 1%, jako takie no powiedzmy, taka sensowna kwota na realizację zadań 

byłoby idealnym, jak gdyby i możemy powoli, jak gdyby dochodzić do tego, 

zwiększając na przykład sobie sukcesywnie i ustawiając na taki sztywny, jak gdyby 

wydatek, na coś, na coś w rodzaju 3% PKW na obronność w państwach NATO. No 

to tak samo tutaj, ten 1% myślę, że to, to nie są kwoty na budżet. Te dwie kwoty 

razem nie dają nawet 1%, więc i na budżet, i na, na organizacje myślę, że stać nas 

na to i naprawdę będzie to z korzyścią dla, i dla pobudzenia aktywności obywatelskiej 
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poprzez budżet partycypacyjny, jak też i aktywność organizacji społecznych. Im 

więcej tych środków będzie, tym lepiej. Aczkolwiek, no oczywiście trzeba się 

zastanowić nad kierunkami, w jakim te środki mają być dystrybuowane, bo tylko nie o 

chodzi o to, żeby zwiększyć tylko, żeby też jakościowo te projekty były dobre.  

I korzystając, drodzy Państwo z okazji, tego, że są tu też sprawy różne, pozwoliłem 

sobie już na komisjach poprzednich, w których, w których miałem udział, na 

posiedzeniach zabrać takie stanowisko - chciałbym Państwu serdecznie 

podziękować: wszystkim koleżankom i kolegom tej Rady, urzędnikom Urzędu Miasta, 

naczelnikom, ale też i ich zespołom za, za współpracę. Były to lata, wydaje mi się, 

udane dla tego miasta. Lata trudne, lata określone różnymi wydarzeniami i 

pandemią. Praca w dziwnych systemach hybrydowych. W takich, czy innych daliśmy 

wszyscy, wszyscy Radę. Chciałoby się więcej. Chciałoby się, żeby Ostrowiec jeszcze 

bardziej dynamicznie rozwijał się i wierzę, że Pan Prezydent Artur Łakomiec, który 

otrzymał duży mandat społeczny, wygrywając wybory w I turze, wraz z zespołem 

podoła temu zadaniu. Nowym radnym życzę owocnej pracy dla miasta i na rzecz 

mieszkańców. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Chciał zabrać głos chyba jeszcze Karol 

Wójcik, proszę bardzo.  

Radny K. Wójcik - Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Koleżanki, 

Koledzy Radni! Też taka krótka refleksja na koniec tej kadencji długiej - 5,5 letniej, 

niełatwej, tak jak Marcin powiedział, ale myślę, że to jest dobry moment, żeby przede 

wszystkim powiedzieć, dziękuję całemu Urzędowi Miejskiemu, wszystkim 

pracownikom, wszystkim naczelnikom, ale pozwolę sobie tutaj na małą prywatę  

i wymienię kilka osób z nazwiska. Przede wszystkim chciałbym podziękować 

wszystkim Paniom, które tworzą Biuro Rady Miasta, bo wykonują kosmiczną pracę, 

obsługując obrady Rady Miejskiej. Zbierając interpelację, kserując wszystkie te 

rzeczy. To jest tytaniczna praca. Tego nie widać, a myślę, że trzeba nisko pochylić 

głowę i po prostu podziękować, więc ja serdecznie dziękuję. Jesteście Panie 

najlepsze: pani Eliza Kaniewska, pani Marta Kamińska, pani Magdalena Połetek, 

pani Ania Zybura, pani Agnieszka Zaleś i oczywiście Pani Sekretarz, Ania, Anna 

Niedbała. Wielkie dzięki również dla Zespołowi informatyków, bo też mieli wiele 

wyzwań w tej kadencji. A, no powiedzieć, powiedzieć, że podołali, to, jakby nic nie 

powiedzieć. Też naprawdę zrobiliście kawał, kawał dobrej roboty i myślę, że wasza 

praca też musi być dostrzeżona. Hybrydowo, zdalnie – nigdy nie było żadnych 

problemów, a jeżeli ktoś miał jakiekolwiek wątpliwości, to one były zaraz rozwiewane.  

No i Szanowni Państwo, mówi się, że w polityce nie ma przyjaźni, ale ja chcę tutaj 

powiedzieć, że na tej sali i w tym Urzędzie spotkałem bardzo wiele świetnych, 

wspaniałych osób, a przede wszystkim chcę podziękować koledze, z którym myślę, 

połączyła mnie - myślę, że mogę powiedzieć - przyjaźń, Marcin – świetnie było  

z Tobą współpracować, naprawdę. Jesteś świetnym fachowcem. Fajnie, że akurat 

siedzieliśmy zawsze obok siebie, a potem się okazało, że mogliśmy parę fajnych 

rzeczy w tej Radzie Miejskiej zrobić. I myślę, że jeszcze poza tą Radą też ten duet 

będziemy tworzyć, który tak świetnie Pani Przewodnicząca nas myliła. Było dwóch 

radnych więcej, niż wskazywała na ta ustawa, bo jeszcze był: Karol Marzec i Marcin 

Wójcik. I za to serdecznie dziękuję. Będę to wspominał z wielką, z wielkim, z wielkim 

sentymentem. Naprawdę to było coś, coś przemiłego. Dziękuję wszystkim Państwu  

i życzę Panu Prezydentowi Łakomcowi, żeby tą wytyczoną dobrą ścieżką podążał. 
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Wiem, że plany są duże - to, co widzieliśmy. Myślę, że będzie to, będzie to wszystko 

zrealizowane. A tym radnym na tej sali, którzy są nadal radnymi życzę, życzę 

powodzenia, a nowym radnym gratuluję wyboru. Serdecznie Państwu dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję. Proszę Radny Włodzimierz 

Stec.  

Radny Wł. Stec - Bardzo dziękuję. Pani Przewodnicząca! Szanowni Panowie 

Prezydenci i wszyscy tutaj obecni na sali na tej pierwszej, i na tej drugiej w korytarzu. 

Te podziękowania są coraz dłuższe. Także ja 48 minut już zapowiem, żeby się 

wszyscy przygotowali. Oczywiście żartuję. Pani Przewodnicząca! Tak, jak 

powiedziałem na samym początku, ja też chcę wszystkim podziękować bardzo 

serdecznie. Dla mnie to było 9,5 roku. Taka bardzo długa kadencja. Dziękuję 

wszystkim Państwu radnym. Dziękuję Panu Wiceprezydentowi, pierwszemu, 

drugiemu, wszystkim pracownikom Urzędu Miasta, wszystkim pracownikom, szefom  

i pracownikom wszystkich jednostek naszych gminnych. Ale proszę o przekazanie 

również pracownikom jednostek powiatowych te podziękowania. Bycie radnym było 

dla mnie wielkim zaszczytem. Tak, że jeszcze raz Państwu wszystkim dziękuję,  

a Panu Prezydentowi i wszystkim wybranym nowym radnym życzę powodzenia,  

i pamiętajcie, że Ostrowiec ma być na pierwszym miejscu. Jeszcze raz bardzo 

dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję, proszę Radny Jerzy Wrona.  

Radny J.Wrona - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! 

Szanowni Państwo Radni i wszyscy Państwo. Na początek, to chciałbym jeszcze 

powrócić do jednego z problemów, który kilkakrotnie wcześniej zgłaszałem. Zawsze 

brakowało pieniędzy. To jest problem uporządkowania dróg lokalnych, tych, które 

mają nieuregulowany stan prawny. I ja myślę, że przykład drogi do trzeciej bramy, 

gdzie na przykład, właścicielem pasa drogowego - był poszatkowany ten pas 

drogowy, to mimo że był tam kiedyś asfalt, to taka droga po prostu w szybkim tempie 

uległa degradacji i dopiero przejęcie w zarząd tego pasa drogowego przez gminę 

mogło doprowadzić do przeprowadzenia, przygotowania, przeprowadzenia inwestycji 

i uporządkowania tych spraw. Ale to podobnie dzieje się też na osiedlach, gdzie jest 

szereg dróg gminnych i one nigdy nie będą w odpowiednim standardzie 

wybudowane, jeśli tam będą po prostu poszatkowanie – pas drogowy będzie 

poszatkowany pomiędzy tych właścicieli, którzy tam po prostu w pobliżu mieszkają.  

I to jest taki jeden temat, który bym dedykował, ale dedykuję między innymi dlatego, 

bo w latach minionych często brakowało tych pieniędzy i były inne, inne priorytety - 

przez ostatnie lata zauważone, i to ja wyraźnie zauważyłem osobiście. Myślę, że 

pozostali Państwo również - dobrze zarządzane państwo Polskie, doprowadziło to do 

tego, że tych środków, dostępnych środków publicznych jest dużo więcej i dużo 

więcej zadań, po prostu możemy realizować. Poprzez różne programy te pieniądze 

po prostu są dostępne dla również i samorządów. I dlatego myślę, że, że nadchodzi 

okres, żeby również tą dziedziną w najbliższym czasie, to dedykuję po prostu jako 

osoba, która przez 34 lata, biorąc pod uwagę pracę w samorządzie gminnym, jako 

radny Rady Miasta i pracę w samorządzie, w administracji, to łącznie to jest 34 lata 

bez przerwy od roku dziewięćdziesiątego. I tutaj szereg takich problemów 

rzeczywiście bardzo dużo udało się zrobić i Ostrowiec wygląda inaczej. Dzięki 

zaangażowaniu wielu, wielu osób. Nie będę tutaj wszystkich wymieniać, dlatego, że 

to jest mój sposób, ale chciałbym z tego miejsca podziękować wszystkim, z którymi 
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się udało, zetknęło przez te 34 lata współpracować dla dobra Ostrowca i wszystkim 

Państwu, w tym ostatnim okresie również bardzo dziękuję. Nie kandydowałem na 

funkcję radnego Rady Miasta, stąd to jest moje ostatnie posiedzenie na sesji Rady 

Miasta w roli radnego Rady Miasta. Dziękuję za wszystko. Życzę wszystkiego 

najlepszego dla wszystkich Państwa. Dziękuję za uwagę.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Czy? Proszę jeszcze 

Radny Dariusz Kaszuba.  

Radny D. Kaszuba - Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! 

Szanowni Państwo! Drodzy internauci! Nawiązując do podziękowań moich 

przedmówców, pragnę tylko powiedzieć, że te 17,5 roku w samorządzie Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego, to był dobrze spędzony czas, który zaowocował 

podjęciem pewnych cennych inicjatyw, ale nie byłoby to możliwe bez życzliwości  

i wsparcia Państwa, którzy życzliwie patrzyli na moje propozycje. Proszę  

o wybaczenie też, za pewne nauczycielskie podejścia do niektórych tekstów uchwał, 

ale to chyba już w związku z zawodem tak się dzieje. Niemniej jednak, Szanowni 

Państwo, dziękuję przede wszystkim Paniom z Rady Miasta, które cierpliwie znosiły 

to, co produkowaliśmy tutaj, i ja również w postaci interpelacji. Zaś, aby nie stać  

w proporcji do tego, co mówili moi przedmówcy, a tego w stosunku do tego, co się 

zgromadziło przez 17,5 roku - bardzo dziękuję Państwu za sympatię, wsparcie, 

zaufanie i pomoc. I życzę samych sukcesów w dalszej pracy dla dobra naszego 

wspólnego, dobra naszego miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Bardzo dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Proszę Mariusz Łata.  

Radny M. Łata - Szanowni Państwo Radni! Ja tu w tym momencie zdałem sobie 

sprawę z tego, że tak się złożyło, że dzięki wyborowi mieszkańców czy samych 

zainteresowanych, którzy nie startowali w wyborach, ta część akurat stołu Rady 

Miasta, no nie będzie reprezentowana w następnym, w następnej kadencji. I tutaj 

Państwo pewnie, którzy znają lub postrzegają mnie w różny sposób, zdziwią się. Ja 

bardzo chciałbym Państwu podziękować za tą merytorykę, którą wnosicie, 

wnosiliście przez całe te ostatnie lata: Panu Jerzemu Wronie, którego miło się 

słucha, jako samorządowca, z którego wiedzy naprawdę wielu mogłoby czerpać duże 

pokłady wiedzy na temat samorządu. Po kolei siedząc: Włodka Steca, Marcina 

Marca, Karola Wójcika, Renaty Dudy, Grażyny Maj, Darka Kaszuby. To, że nas 

dzielą różne rzeczy, to łączy nas na pewno jedno - dbałość o interes mieszkańców 

Ostrowca Świętokrzyskiego. I wiem, że to przyświecało nam wszystkim i będzie 

przyświecać nadal. Dziękuję bardzo. Będąc przy głosie chciałbym wspomnieć dwie 

osoby, które rozpoczynały tą kadencję i przyszłą w naszej Radzie. Mam tu na myśli 

Panią Radną Bożennę Morycińską i Pana Włodzimierza Sajdę. To osoby, które byli 

samorządowcami "z krwi i kości", i od nich przynajmniej ja czerpałem bardzo wiele. 

Jeżeli, nie wiem, czy do Pani Przewodnicząca miała w planie, chciałbym, żeby uczcić 

ich pamięć minutą ciszy.  

 

Radni RM minutą ciszy uczcili pamięć radnych Bożenny Morycińskiej i Włodzimierza 

Sajdy. 

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Myślę, proszę Państwa, że przyszła kolej 

na mnie, ponieważ bardzo dobrze mi się z Państwem pracowało. Jestem Państwu 
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bardzo wdzięczna za te 5,5 roku spędzonego w tym właśnie gronie, w jakim tu dzisiaj 

jesteśmy. A muszę powiedzieć, że nie był to wcale łatwy okres. Wiele było takich 

wyzwań, których się nie spodziewaliśmy. Nie oczekiwaliśmy takich sytuacji, takich 

zdarzeń. Najpierw była pandemia, gdzie musieliśmy podejmować trudne decyzje, 

gdzie nie spotykaliśmy się na tej sali, gdzie musieliśmy się porozumiewać z domów. 

I było to takie trochę smutne, bo sama siedziałam na tej sali, a Was widziałam tylko 

na ekranach. Potem była, rozpoczęła się wojna Rosji z Ukrainą i tu bardzo duży 

Państwa wkład, i jednostkowy na różne sposoby, jak tylko Państwo mogli, czy 

wspólnie razem podejmowaliśmy te wezwania i próbowaliśmy pomóc mieszkańcom, 

szczególnie z Białej Cerkwi, którzy przybywali tutaj, do naszego miasta i trzeba było 

udzielić wsparcia tym ludziom, bo uciekali przed wojną. No i ten ostatni rok też nie 

należał do najłatwiejszych, gdzie w sumie wiemy jak, jak historia zatoczyła krąg.  

I w sumie trudne to były dla nas niesamowicie sprawy. Trudne decyzje. Myślę, że  

w tym okresie daliśmy radę. Podołaliśmy wielu sprawom, bo słysząc o tym, co dzisiaj 

mówił Pan Prezydent o inwestycjach w mieście, i o wielu innych sprawach, z którymi 

się spotykamy na co dzień, to naprawdę nasze miasto tętni życiem i nie zatrzymało 

się nawet na chwilę mimo tych różnych problemów po drodze, które napotykaliśmy. 

Dalej się rozwija i dalej się będzie rozwijać, bo jesteśmy tu w takim gronie, że nie 

będzie nas, będą inni i miasto musi nadal tętnić życiem, bo mieszkańcy dając mandat 

zaufania poprzez wybór nas na radnych do Rady Miasta oczekują tego, żeby to 

miasto nie zatrzymało się w swoim rozwoju. Były to różne chwile, czasem się 

sprzeczaliśmy na sesji, czasem się spieraliśmy, czasem dochodziliśmy do pewnych 

konsensusów, ale myślę, że każdy głos był cenny, bo nie na tym polega decyzja  

i wybór jakiegoś rozwiązania, żeby się wszyscy cały czas z tym zgadzali. Każdy z 

nas ma jakieś swoje podejście do sprawy. Zresztą często tutaj Państwo wygłaszali 

swoje przemyślenia. I to jest bardzo cenne, bo wyciąga się z tego wnioski takie, że 

nieraz trzeba samemu zmienić pogląd na sprawę, bo ktoś inny, może ma lepszy 

pomysł. Dziękuję wszystkim Państwu jeszcze raz. Gratuluję tym, którzy będą tu 

zasiadać w tych ławach i na tej sali w następnej kadencji. Dziękuję wszystkim 

pracownikom, szczególnie właśnie dziewczynom, które tak dzielnie nas obsługują,  

z biura Rady Miasta, które no zawsze są z nami i zawsze są do dyspozycji, i zawsze 

z uśmiechem, i nawet może nieraz jesteśmy trochę tacy uciążliwi, że tak powiem, 

ale, ale zawsze dziewczyny są pomocne i nigdy się chyba nikomu nie zdarzyło, 

żebyśmy mieli jakikolwiek problem tutaj. W ogóle dziękuję wszystkim Państwu: 

wszystkim naczelnikom, wszystkim pracownikom całego Urzędu. Jeśli byliśmy trochę 

nie do zniesienia, no to wybaczcie, ale taka jest nasza rola, bo mieszkańcy oczekują 

od nas czegoś innego. Wy wykonujecie swoją pracę, a my chcemy jak najlepiej, żeby 

to się działo coś tam w tym mieście dla mieszkańców. W związku z tym, nieraz są 

takie zderzenia tych naszych pomysłów i Waszego przemyślenia, ale myślę, że 

dochodzimy do konsensusu i w sumie ta współpraca - ja oceniam, że bardzo dobrze 

nam się układała na przestrzeni moich 9,5 lat, a tutaj z Państwem niektórymi przez 

5,5 kadencji byliśmy razem i myślę, że wszystkim, wszystkim – od poszczególnych 

pracowników poprzez naczelników, Pana Prezydenta i Panów Prezydentów, 

Skarbnika, wszystkim Państwu serdecznie dziękuję, bo to był bardzo czas, taki 

intensywny, ale też taki, o czym ja zawsze mówię, że jesteśmy po to, by spełniać 

marzenia naszych mieszkańców, swoje, ale też i marzenia mieszkańców, żeby im się 

tu żyło lepiej, żeby byli szczęśliwi w naszym mieście i tak jak tu któryś z kolegów 
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powiedział, żeby to nasze miasto było pierwsze w województwie świętokrzyskim. 

Myślę, że mamy na to szansę. Potencjał jest duży, więc kto wie, może to i tak będzie. 

Dziękuję wszystkim Państwu za wszystko, za te wszystkie lata spędzone razem. Było 

mi bardzo, bardzo przyjemnie i na pewno będę pamiętała o każdym z Was. Myślę, 

Panie Prezydencie, że czas teraz na słowo Pana Prezydenta, proszę bardzo.  

Wiceprezydent Miasta - A. Łakomiec - Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! 

Myślę, że tu już tyle wzniosłych słów zostało powiedziane, że mnie tylko pozostaje 

Państwu serdecznie podziękować za ten ostatni ponad rok czasu, gdzie mieliśmy 

bezpośrednio okazję współpracować. Moje 24–letnie doświadczenie samorządowe, 

bo praktycznie z każdym z Państwa pozwoliło mi się wspólnie, w różnych, w różnych 

działaniach zetknąć. Bardzo dziękuję za tę pomoc, która, która w ostatnim roku była 

mi niezwykle potrzebna, za te drogowskazy i za te dyskusje, które, które 

przeprowadzaliśmy nie tylko na tej sali, ale też czy u mnie w gabinecie, czy nawet na 

korytarzu. Ale też tu chciałbym Marcinowi Marcowi odpowiedzieć, że Państwo może 

przestajecie być radnymi, ale tu urząd jest dla Państwa otwarty. Państwa 

doświadczenie, mówię tu do wszystkich, że ten zespół, który będziemy tworzyć  

w dostępnej kadencji, będzie zespołem szerokim i otwartym. I zapraszamy 

wszystkich do współpracy na rzecz miasta i naszych mieszkańców. Tak, że też to 

taki apel do wszystkich, którzy widzą Ostrowiec być może inaczej, bo tu Pani 

Przewodnicząca powiedziała, że niektórzy urzędnicy - musieliśmy konsensusu 

szukać, bo pomysły są, ale też w granicach prawa musimy działać i też musimy 

swoje pomysły gdzieś, nawet te najwspanialsze, musimy gdzieś realizować właśnie  

z poszanowaniem wydatkowania tych środków, ale też w granicach prawa, więc tym 

bardziej, tym bardziej Państwu serdecznie dziękuję, że przynajmniej ja osobiście 

mogłem na Państwa liczyć i na tą merytoryczną dyskusję i tak jak powiedziałem, 

jesteśmy otwarci, będziemy współdziałać. Nie wyobrażam sobie inaczej, niż tu Pana 

Radnego Jerzego doświadczenie wykorzystać w zarządzaniu drogami. 

Współpracowaliśmy ponad 15 lat. Tak, że myślę, że tu każdego z Państwa,  

z osobna, którzy nie będą zasiadać w tych ławach na pewno wykorzystamy i 

będziemy starali się te dobre praktyki też, z tych dobrych praktyk też korzystać. Tak, 

że jeszcze raz serdecznie Państwu dziękuję. Gratuluję wszystkim, którzy będą - 

zostali wybrani. Gratuluję wszystkim, którzy startowali w tych wyborach, bo to były 

moje pierwsze wybory w ogóle takie bezpośrednie. Nigdy nie startowałem, tak, że 

tym bardziej to, co już padło, ten mandat zaufania i wielkie podziękowania jeszcze 

raz dla wszystkich mieszkańców, którzy wzięli udział 7 kwietnia w wyborach, bo to 

jest naprawdę sztuką, też dotrzeć do ludzi i, i każdy głos jest bardzo ważny. Tak, że 

wszystkim serdecznie dziękuję i Państwu gratuluję niezależnie od wyniku. 

Serdecznie dziękuję.  

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Dziękuję bardzo. Panie Prezydencie,  

w takim razie może podziękujemy Państwu Radnym teraz? Szanowni Państwo! Raz. 

Mamy? Słychać? Szanowni Państwo, pozwoliliśmy sobie w kolejności alfabetycznej 

poprosić każdego z Państwa z osobna, żeby osobiście podziękować. Proszę, 

zapraszam Panią Agnieszkę Buczkowską. Tu jeszcze mamy. Dziękuję. Pan 

Stanisław Choinka, zapraszamy. Szanowni Państwo, to jest radny szóstej kadencji. 

Będzie zaczynał szóstą swoją kadencję w Radzie Miasta. Zapraszamy serdecznie 

Pana Mateusza Czeremchę. Zapraszamy serdecznie Panią Renatę Dudę. Pani 

Krystyna Dziewięcka, serdecznie zapraszamy. Pan Radny Marek Giemza, 



23 
 

zapraszamy. Marek. Serdecznie zapraszam Pana Dariusza Kaszubę. Pan Kamil 

Kutryba. Pan Mariusz Łata. Pani Grażyna Maj. Pan Marcin Marzec. Szanowni 

Państwo, ja przypominam, że po zakończeniu sesji zapraszamy przed budynek, na 

schody na tradycyjne zdjęcie po każdej, po każdej kadencji. Pan Andrzej Pałka. Pan 

Aron Pietruszka. Pani Joanna Pikus. Pani Irena Renduda-Dudek. Pan Włodzimierz 

Stec, zapraszamy. Pan Kamil Stelmasik. Marta Woźnicka - Kuzdak. Karol Wójcik, 

zapraszamy. Jerzy Wrona, zapraszamy serdecznie. Artur Zawadzki, serdecznie 

zapraszamy.  

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek i Wiceprezydent Miasta - A. Łakomiec 

wręczyli radnym Rady Miasta podziękowania za pracę w kadencji 2018-2024.  

 

Przewodnicząca RM - I. Renduda – Dudek - Kochani moi! Dzięki jeszcze raz, bardzo, 

bardzo serdecznie. Łza zakręciła mi się w oku, ale no cóż, czas pożegnań, tak, to 

jest. Więc muszę już zakończyć te obrady dziewięćdziesiątej drugiej (XCII) sesji 

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. I dziękuję wszystkim jeszcze raz bardzo. 

Do widzenia. 

 

Przewodniczyła: 
Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego - Irena Renduda-Dudek 

Protokołowały: 
Eliza Kaniewska 
Magdalena Połetek 
 

 

 

 

 

 


